
A Nemzetközi  Lovas  Szövetség  (FEI  –  
Fé  dération  équestre  Internationale)  

az  idei  év  során  úgy  döntött,  hogy  a  ko-
rábban elnyert sikeres pályázat keretében 
2021.  augusztus  23.  és  szeptember  5.  
között  a  fogathajtás,  illetve  a  lovastorna  
kerül megrendezésre Budapesten. A szer-
vezők  már  2018  eleje  óta  dolgoznak  a  
nemzetközi  sportesemények  előkészítésén,  
hogy  a  lehető  legmagasabb  színvonalon  
tudják  lebonyolítani  a  versenyszámokat.  
Az eseményeket  az „Egy a Természettel”  
Vadászati és Természeti Világkiállítás társ-
rendezvényeként  szervezik  meg,  amely  
jövőre szintén jubileumot ünnepel.
A jubileumi évforduló különleges sportsike-
reknek is emléket állít:  1971-ben szintén a 
magyar  fővárosban  rendezték  az  I.  Né-
gyesfogat-hajtó  Európa-bajnokságot,  az   
I.  Vadászati Világkiállítás társrendezvénye-
ként. A versenyen a dobogó mind a három 

fokára magyar versenyző állhatott fel: Abo-
nyi Imre, Fülöp Sándor és Papp józsef. Az 
esemény díszvendége a Nemzetközi Lovas 
Szövetség elnöke, Fülöp herceg, a későbbi 
fogathajtó világbajnok volt, aki kitűnő lovas 
lévén  a  Mátyásföldről  induló  maraton  sza-
kaszon lovagolva kísérte a mai Hungexpo 
területén lévő célig nemzetének fogatát.  A 
herceg  adta  át  a  tiszteletdíjakat  a  hajtók-
nak, többek között a bravúros hajtással első 
helyet  megszerző Európa-bajnokunk,  Abo-
nyi  Imre részére,  akivel  mély sportbarátsá-
got  ápolt.  Magyarország az eddigi  fogat-
hajtó világ- és Európa-bajnokságokon 105 
érmet, köztük 48 aranyat nyert.
Az  Európa-bajnokságot  kereken  három  
évtizednyi  szünet  után  a  Magyar  Lovas-
sport  Szövetség  elnöke,  a  tizenkétszeres  
fogathajtó világbajnok, Lázár Vilmos kez-
deményezésére 2011-ben indította ismét 
útjára a Nemzetközi Lovas Szövetség.

,,Megtiszteltetés és komoly felelősség szá-
munkra,  hogy  lehetőséget  kaptunk  a  
négyesfogat-hajtó Európa-bajnokság és a 
lovastorna világbajnokság megrendezésé-
re.  A  rangos  verseny  kiváló  alkalom lesz  
arra, hogy szakmailag fejlődjünk, a prog-
ram  pedig  kulturális  szempontból  is  igen  
jelentős. Az eseményre a lovassportok leg-
jobbjait várjuk, az esemény sportdiplomá-
ciai  szempontból  is  kiemelt  fontossággal  
bír”  –  emelte  ki  Lázár  Vilmos,  a  Magyar  
Lovassport Szövetség elnöke.

A szervezők nem titkolt szándéka a többna-
pos  programmal,  hogy  a  magyarországi  
fogathajtás megőrizze pozícióját és tovább 
erősödjön.  A  sportesemények  megszerve-
zésénél az ország komoly előrelépést tesz 
annak érdekében, hogy a hazai lovas szak-
ágak a világ élvonalába kerüljenek.

■

talán  ebből  olvasható  ki  az  az  összhang 
és harmónia, amire utaltál. Nagyon szeret-
hető, kedves, finom karakterű ló, s ahogy a 
többi  lovam,  nem  csak  sporttársam,  ő  is  
hamar családtaggá vált.
Volt  valaha  nehéz  időszak  a  kép-
zése során? Vannak gyengeségei? 
És mit szeretsz benne a legjobban?
Az első évben egyedül kezdtem képezni,  
és  persze  voltak  nehézségeink,  nem  ha-
zudtolta  meg  német  sportló  vérvonalát,  
kedvence volt nyereg alatt az ágaskodás. 
úgy gondoltam, egy tapasztalt edző segít-
ségével lenne hasznos folytatni a munkát, 
így  Ács  robi  közreműködésével  dolgoz-
tunk  tovább.  Majd  ebben  az  évben  a  
karanténidőszak sok bonyodalmat hozott, 

volt pár hét, mikor nem tudtunk bemenni az 
istállóba, s ekkor Szalai Niki vállalta, hogy 
tréningezi Lanit.
Nikivel  szuper  csapattá  alakultunk azóta.  
Kiváló  edző,  nagyon  szeretünk  vele  dol-
gozni,  rendkívül  hálás  vagyok  neki  is  az  
elért eredményekért.
Hogyan telik egy átlagos heted?
Heti hat napot töltök reggeltől késő délutá-
nig  az  istállóban.  Lovaimnak  a  Foltin  
Lovaspark ad otthont,  itt  csodás feltételek 
és fantasztikus ellátás áll ló és lovas rendel-
kezésére.  Kétlaki  életet  élek,  mert  eredeti  
lakhelyem  Budapesten  van,  Máriakálnok  
már két éve a második otthonom. Mivel ló-
tartásban  eltérek  a  megszokottól,  eddig  
egyik  lovunkat  sem  volt  szívünk  eladni.  
Első lovam, Day Dream, akinek rengeteget 
köszönhetek, s akivel elindultam a verseny-
zés útján, a mai napig segítő jobb kezem, 
illetve Heaven’s Dark Lady, akinek segítsé-
gével nemzetközi porondra és több ifi Eb-
re is eljutottam, nyugdíjas éveit éli velünk. 
Brillant Mokka Sahne mellett őket látom el, 
illetve mozgatom napi szinten.
Természetesen sokszor iktatok be laza na-
pokat, ilyenkor terepre járok velük, általá-
ban Day Dreamet lovagolva, a két kanca 
pedig  mellettünk  nyargalászik  ilyenkor.  
Mindhármukkal fürödtem már a Dunában. 

Igyekszem sok változatosságot belevinni a 
képzés melletti hétköznapokba.
Megnyertétek a hatéves fiatal díjló 
országos bajnokságot, elég erős me-
zőnyben, kiemelkedően szép lovag-
lással. Számítottál a győzelemre?
Egyáltalán  nem,  mégpedig  azért,  mert  az  
ob előtt átmenetileg egy másik istállóba köl-
töztünk, ahol akkor még nem volt pálya, így 
Lanival egyáltalán nem tudtam idomítani.
Az országos bajnokságra úgy mentünk el,  
hogy meglátjuk, milyen lesz a ló, és legfeljebb 
nem indulunk. Ehhez képest rendkívül kész-
séges volt, az edzések a verseny előtti na-
pon szuperül sikerültek, így ott maradtunk.
Bár  a  vírushelyzet  miatt  ismét  ne-
héz tervezni, mégis, mik a terveid 

a  következő  szezonra?  Hogyan  
zajlik majd a felkészülésed?
Nem  tervezett  programként  Dallos  Zsófi  
szövetségi kapitány keresett meg, tekintve 
a töretlenül sikeres évünket, javasolta a Fi-
atal Lovak Világbajnokságán való részvé-
telt.  Az országos bajnokságon elért  ered-
mény után úgy döntöttünk, hogy az év zá-
rásaként  ezt  a  megtisztelő  lehetőséget  
nem hagyjuk ki. A Covid-helyzet miatt van-
nak  bonyodalmak,  de  szívből  remélem,  
hogy  gond  nélkül  kijutunk  december  ele-
jén Verdenbe, a világbajnokságra. A jövő 
évi  szezont  majd  ezután  tervezzük  meg  
edzőmmel, Nikivel.
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■ 1–2. Brillant Mokka Sahne és gálfi Antónia

„Eltérek a megszokottól, 
eddig egyik lovunkat 

sem volt szívünk eladni”
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ötven év után ismét 
a lovasok fővárosa lesz Budapest

jövőre hazánkban rendezik a XII. Négyesfogat-hajtó Európa-bajnokságot, amely egyben különleges jubileumot 
is  jelent,  hiszen  pontosan  ötven  évvel  ezelőtt,  1971-ben  Budapesten  rendezték  az  első  Európa-bajnokságot.   
A 2021-es eseményen a fogathajtás mellett a lovastorna elitje is összeméri tudását, szakági világbajnokság ke-
retében. A rangos sportesemények helyszíne a Kincsem Park és a Nemzeti Lovarda lesz.


